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Protokół Nr XLVII/2022 

z sesji Rady Powiatu w Kluczborku  

w dniu 29 listopada 2022 r. 

 

 

 

XLVII Sesję Rady Powiatu w Kluczborku otworzył o godz. 1400 Przewodniczący 

Rady Powiatu Andrzej Olech. Przewodniczący Rady Powiatu przywitał wszystkich radnych, 

naczelników wydziałów, kierowników jednostek i następnie stwierdził, że w dniu dzisiejszym  

podejmowane uchwały będą prawomocne, gdyż obecnych na Sesji było 19 radnych. 

 

Kolejno Przewodniczący przeszedł do przedstawienia porządku obrad: 

 

Proponowany porządek: 

1.Sprawy porządkowo-organizacyjne: 

1.1/otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

1.2/zatwierdzenie porządku obrad 

1.3/zatwierdzenie protokołu z XLVI Sesji Rady Powiatu w Kluczborku. 

2.Podjęcie uchwał: 

2.1/ zmieniająca Uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego  

na rok 2022.  

2.2/ w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.  

2.3/ zmieniająca Uchwałę Nr XL/260/2022 z dnia 21 marca 2022 r. w sprawie określenia 

zadań do realizacji ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych na 2022 rok.  

2.4/ w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Powiatu Kluczborskiego, 

których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Kluczborski, udostępnionych dla 

operatorów publicznego transportu zbiorowego i przewoźników drogowych oraz ustalenia 

warunków i zasad korzystania z tych obiektów.  

3. Informacja Zarządu Powiatu w Kluczborku o stanie realizacji zadań oświatowych w roku 

szkolnym 2021/2022. 

4. Przyjęcie sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu za okres od 23.09.2022 r. do 

24.10.2022 r. 

5. Wolne wnioski. 

6. Zamknięcie obrad.   

 

 

Radni nie wnieśli uwag do porządku i przyjęli go w głosowaniu: 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Artur Nowak, Jakub Goliński, Przemysław Panicz, Ryszard Okaj, Mariusz Pieńkowski, 

Wojciech Smolnik, Damian Buła, Magdalena Durecka, Maciej Sitek, Celina Zając, Norbert 

Waliczek, Robert Wietrzyk, Teresa Wróbel, Andrzej Olech, Marcin Michalski, Lesław 

Czernik, Piotr Pośpiech 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

Zdzisław Pelc, Jarosław Przybył 
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 Kolejno Przewodniczący przeszedł do zatwierdzenia protokołu z XLVI Sesji Rady Powiatu  

w Kluczborku. Radni nie wnieśli uwag. 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Mariusz Pieńkowski, Ryszard Okaj, Maciej Sitek, Wojciech Smolnik, Celina Zając, 

Przemysław Panicz, Robert Wietrzyk, Jakub Goliński, Teresa Wróbel, Damian Buła, Lesław 

Czernik, Magdalena Durecka, Andrzej Olech, Jarosław Przybył, Artur Nowak, 

Norbert Waliczek, Marcin Michalski, Zdzisław Pelc 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Pośpiech 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (0) 

 

Do punktu 2.1 z porządku obrad 

Radni w głosowaniu podjęli Uchwałę Nr XLVII/294/2022 zmieniającą uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na rok 2022. 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Wojciech Smolnik, Robert Wietrzyk, Maciej Sitek, Przemysław Panicz, Ryszard Okaj, 

Jarosław Przybył, Norbert Waliczek, Jakub Goliński, Lesław Czernik, Artur Nowak, Zdzisław 

Pelc, Andrzej Olech, Magdalena Durecka, Mariusz Pieńkowski, Marcin Michalski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Celina Zając, Damian Buła, Teresa Wróbel, Piotr Pośpiech 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (0) 

 

Do punktu 2.2 porządku obrad 

Następnie przedstawiony został projekt w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.  

Głos zabrał radny Piotr Pośpiech, który powiedział, że wreszcie zostały zaktualizowane 

wydatki na obsługę długu w WPF. Radny zapytał, czy wyliczona wartość obsługi długu  

w poszczególnych latach uwzględnia już ostatnią średnią stopę redyskonta weksli  

z 8 września br., czyli 6,8%? Odpowiedzi udzieliła Pani Skarbnik Magdalena Żmuda-Lewald, 

która powiedziała, że odsetki od pożyczki z budżetu Państwa były już zabezpieczone na 

ostatniej Sesji w październiku. One uwzględniają już wrześniową podwyżkę stóp. Jest to 

ostatnia podwyżka w tym roku, bo zgodnie z umową pożyczki, jeśli stopy wzrastają w danym 

miesiącu, to podwyższają się od kolejnego miesiąca odsetki. Te kwoty, które są w WPF będą 

już na pewno do końca roku, bo nawet jeśli w grudniu wzrosną stopy procentowe, to dopiero 

od stycznia Powiat będzie je podnosił. Kolejno radny zapytał, czy Pani Skarbnik może podać 

łączną prognozowaną wartość wzrostu kosztów obsługi długu licząc od stycznia br. do chwili 

obecnej. Pani Skarbnik powiedziała, że jest to ok. 600 tys. zł. jeśli chodzi o odsetki.  

W okolicach stycznia-marca odsetki wynosiły ok. 70 tys. zł, a na dzień dzisiejszy jest  

to 150 tys. zł. Radny zapytał ile to wyjdzie w skali całego okresu spłaty? Radny powiedział, 

że z jego wyliczenia wychodzi, że tylko w  tym roku koszty obsługi długu wzrosły o prawie  

12 mln zł w stosunku do budżetu, który był uchwalony i wpf. Głos zabrał Pan Starosta 

Mirosław Birecki, który powiedział, że podwyżka z budżetu Państwa był wzięta po to, by 

zamienić te wcześniejsze niekorzystnie oprocentowane umowy. Wzrost odsetek od tych 



3 

 

umów tylko w tym roku wyniósłby 2,2 mln zł a nie 600 tys. zł. Na wzrost stóp procentowych 

Powiat nie ma wpływu. Jeśli chodzi o całość to gdyby Powiat nie miał tej pożyczki z budżetu 

Państwa koszt wzrósłby o 23 mln zł. Radny Piotr Pośpiech powiedział, że mowa jest  

o kosztach oprocentowania w 2018 roku i w roku bieżącym. Radny powiedział, że  

w prezentacji, która jest dostępna na stronie Powiatu można przeczytać, że pomimo wzrostu 

zadłużenia o 12,2 mln zł odsetki są niższe o 9,1 mln zł. Radny powiedział, że tylko w  tym 

roku odsetki wzrosły o 12 mln zł. Powiat łącznie z długiem po 4 latach i programie 

naprawczym ma do spłaty 100 mln zł. Pan Starosta powiedział, że gdyby  

Powiat nie dostał pożyczki z budżetu Państwa to w tym roku płacone byłyby o wiele większe 

odsetki. Mimo wzrostu stóp procentowych ta pożyczka jest oprocentowana korzystniej niż 

wcześniejsze zobowiązania. Kolejno głos zabrała Pani Skarbnik, która powiedziała, że biorąc 

pożyczkę to wtedy przy podpisywaniu umowy odsetki wynosiły ok. 24 mln. Raty spadły  

o połowę. Był robiony aneks, odsetki spady z 3% do 1,5% stopy redyskonta weksli. Obecnie 

po tych zmianach stóp procentowych odsetki wzrosły o 12 mln zł, ale poziom odsetek jest 

prawie taki sam jak przy podpisywaniu umowy, tak jak to było zakładane. Pani Skarbnik 

powiedziała, że każdy cieszył się z tego, że odsetki spadły o połowę, ale patrząc na obecny 

wzrost Powiat nie ma to wpływu. Kolejno głos zabrał radny Damian Buła, który podziękował 

rządowi Prawa i Sprawiedliwości za udzielenie Powiatowi pożyczki.  

Kolejno Przewodniczący przeszedł do głosowania nad projektem uchwały. 

W głosowaniu radni podjęli Uchwałę Nr XLVII/295/2022 w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej.  

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Maciej Sitek, Jarosław Przybył, Jakub Goliński, Przemysław Panicz, Artur Nowak, Norbert 

Waliczek, Lesław Czernik, RobertWietrzyk, Andrzej Olech, Magdalena Durecka, Ryszard 

Okaj, Zdzisław Pelc, Wojciech Smolnik, Mariusz Pieńkowski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Damian Buła, Teresa Wróbel, Celina Zając, Marcin Michalski, Piotr Pośpiech 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (0) 

 

 

Do punktu 2.3 porządku obrad 

Kolejny projekt dotyczył uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XL/260/2022 z dnia 21 marca 

2022 r. w sprawie określenia zadań do realizacji ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2022 rok. 

Radni nie zgłosili uwag i podjęli Uchwałę Nr XLVII/296/2022. 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Artur Nowak, Robert Wietrzyk, Mariusz Pieńkowski, Jarosław Przybył, Ryszard Okaj, Celina 

Zając, Jakub Goliński, Wojciech Smolnik, Lesław Czernik, Przemysław Panicz, Damian 

Buła, Maciej Sitek, Teresa Wróbel, Marcin Michalski, Norbert Waliczek, Andrzej Olech, 

Magdalena Durecka, Zdzisław Pelc, Piotr Pośpiech 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (0) 
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Do punktu 2.4 porządku obrad 

Następnie Przewodniczący przeszedł do omówienia projektu w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych na terenie Powiatu Kluczborskiego, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Powiat Kluczborski, udostępnionych dla operatorów publicznego 

transportu zbiorowego i przewoźników drogowych oraz ustalenia warunków i zasad 

korzystania z tych obiektów. 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Mariusz Pieńkowski, Przemysław Panicz, Robert Wietrzyk, Damian Buła, Maciej Sitek, 

Jakub Goliński, Jarosław Przybył, Marcin Michalski, Teresa Wróbel, Magdalena Durecka, 

Lesław Czernik, Ryszard Okaj, Norbert Waliczek, Artur Nowak, Zdzisław Pelc, Piotr 

Pośpiech, Celina Zając, Wojciech Smolnik, Andrzej Olech 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (0) 

 

Radni podjęli Uchwałę Nr XLVII/297/2022 w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych na terenie Powiatu Kluczborskiego, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Powiat Kluczborski, udostępnionych dla operatorów publicznego 

transportu zbiorowego i przewoźników drogowych oraz ustalenia warunków i zasad 

korzystania z tych obiektów. 

 

Do punktu 3 porządku obrad 

Następnie przedstawiona została Informacja Zarządu Powiatu  w Kluczborku o stanie 

realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2021/2022. 

Radni nie zgłosili uwag i przyjęli Informację w głosowaniu.  

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Maciej Sitek, Mariusz Pieńkowski, Robert Wietrzyk, Norbert Waliczek, Jakub Goliński, 

Andrzej Olech, Ryszard Okaj, Magdalena Durecka, Wojciech Smolnik, Przemysław Panicz, 

Zdzisław Pelc, Artur Nowak, Jarosław Przybył, Lesław Czernik 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Piotr Pośpiech, Teresa Wróbel, Marcin Michalski, Celina Zając, Damian Buła 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (0) 

 

 

Do punktu 4 porządku obrad 

Przewodniczący przedstawił sprawozdanie z działalności  Zarządu Powiatu za okres  

od 23.09.2022 r. do 24.10.2022 r. Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania.  

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Pieńkowski, Artur Nowak, Jarosław Przybył, Robert Wietrzyk, Przemysław Panicz, 

Ryszard Okaj, Wojciech Smolnik, Norbert Waliczek, Andrzej Olech, Maciej Sitek, Lesław 

Czernik, Magdalena Durecka, Zdzisław Pelc 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 
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Damian Buła, Jakub Goliński, Celina Zając, Marcin Michalski, Teresa Wróbel, Piotr Pośpiech 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (0) 

 

Do punktu 5 porządku obrad 

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Maciej Sitek, który poinformował radnych, 

że przyszła analiza Naczelnika Urzędu Skarbowego w Kluczborku w sprawie oświadczeń 

majątkowych radnych. Żadne oświadczenie nie zostało przekazane do kontroli CBA. Można  

z pismem zapoznać się w Biurze Rady. Kolejno głos zabrał radny Piotr Pośpiech, który 

zapytał w jakim terminie planowana jest Sesja budżetowa. Przewodniczący Rady powiedział, 

że planowana jest jeszcze w tym roku, nie ma jeszcze konkretnej daty.  

 

Do punktu 6 porządku obrad  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował wszystkim 

za udział w obradach i o godz. 14:30 zamknął XLVII Sesję Rady Powiatu w Kluczborku.  

Na tym protokół zakończono                                                            

 

 

 

 

 

                                                             Przewodniczący Rady Powiatu 

                                                        w Kluczborku  

                                                         Andrzej Olech 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała: 

Małgorzata Gulanowska 


